
Gemert, 26 september 2022 
Raadsvraag: Evaluatie geurbeleid 
 
Geacht College, 
 
Tijdens de commissievergadering Ruimte op 21 september 2022 heeft Politiek op Inhoud 
bij agendapunt Termijnplanning vragen gesteld over de evaluatie van het geurbeleid. De 
planning was dat de evaluatie van het geurbeleid met de raad in het najaar van 2022 zou 
plaatsvinden. 
 
Wethouder van Zeeland gaf desgevraagd aan dat deze evaluatie niet meer dit jaar naar de 
raad zou komen. Wij hebben de volgende vragen voor het college. 
 
- Wanneer heeft het college de Omgevingsdienst Zuid Oost Brabant (ODZOB) opdracht 
gegeven om het geurbeleid te evalueren? 
Antwoord: De opdracht is op 22 februari 2022 verstrekt. 
 
- Wat is de precieze opdracht met betrekking tot dit onderwerp aan de ODZOB 
geweest 
Antwoord: De opdracht is om het gemeentelijke geurbeleid te evalueren. Gevraagd is om de 
huidige geursituatie in beeld te brengen én te vergelijken met de geursituatie in het 
verleden. Daarnaast om een relatie te leggen met ontwikkelingen in de veehouderij, trends 
in aantallen bedrijven, aantallen dieren en emissies. Tot slot om een analyse te maken voor 
de te verwachten ontwikkelen en het mogelijke effect met betrekking tot de 
achtergrondbelasting geur in de gemeente.  
 
Wethouder van Zeeland gaf tijdens de commissievergadering aan dat zij al een gesprek 
heeft gevoerd met de ODZOB over de evaluatie van het geurbeleid maar dat “het” nog niet 
compleet was en dat de ODZOB nog verder aan de slag moest gaan. 
 
- Wanneer heeft dit gesprek plaatsgevonden? 
Antwoord:  Op 30 juni 2022. 
 
- Graag ontvangen wij het gesprekverslag van deze bijeenkomst 
Antwoord: Het ging hier om een werkbijeenkomst, daar worden geen verslagen van 
gemaakt.   
 
- Wat is er precies nog niet compleet m.b.t. de evaluatie van het geurbeleid? 
Antwoord: De uitleg bij de weergave van de gegevens dient aangevuld te worden. Ook de 
analyse van de te verwachten ontwikkelingen en het mogelijke effect met betrekking tot de 
achtergrondbelasting geur dient nog verder uitgewerkt te worden.  
 
- Hoelang duurt het voordat deze informatie door de ODZOB aangeleverd wordt? 
Antwoord: Er is een volgende werkbijeenkomst gepland op 8 november a.s. Daarna kan 
afgestemd worden wanneer de evaluatie afgerond wordt en de stukken aangeleverd 
worden.  
 



- Wanneer levert de ODZOB de evaluatie van het geurbeleid aan het college aan? 
Antwoord: Zie bovenstaande beantwoording. Bij het aanbieden van de stukken aan het 
college wordt ook de wijze van informeren van de gemeenteraad meegenomen.  
 
De planning is dat per 1 januari 2023 de omgevingswet zal ingaan. 
- Klopt het dat een aanpassing van het geurbeleid dan opgenomen moet zijn in een 
omgevingsplan? 
Antwoord: Nee, van rechtswege zal het bestemmingsplan buitengebied omgezet worden in 
een omgevingsplan. Ook de bestaande geurverordening valt daaronder. Daarna zal de 
gemeente een nieuw omgevingsplan moeten opstellen dat uiterlijk eind 2029 gereed dient 
te zijn.  
 
- Wanner denkt het college dat Gemert-Bakel een omgevingsplan heeft? 
Antwoord: Van rechtswege dus vanaf inwerkingtreding omgevingswet. Voor de integrale 
herziening zal nog een planning worden voorgelegd. 
 
- Kan de geurnorm onder de omgevingswet aangepast worden zonder dat wij een 
uitgewerkt omgevingsplan hebben? 
Antwoord:  Ja, dit staat deels onafhankelijk van elkaar. Wanneer de geurnorm wordt 
aangepast zal deze wel verwerkt moeten worden in het onderliggende omgevingsplan.  
 
- Indien ja, welke procedure volgen wij dan en hoelang duurt deze procedure? 
Antwoord: Aanpassingen in het omgevingsplan hebben een vergelijkbaar procesverloop als 
aanpassen bestemmingsplan. In het geval dit in een uitgebreid plan dient te worden 
verankert zal de doorlooptijd snel kunnen oplopen naar een jaar voordat de juridische 
doorvertaling is verankert.  
 
- Welke procedure moet worden doorlopen om de geurnormen onder de huidige 
wetgeving (Wet geurhinder en veehouderij) bij te stellen en welke tijdsplanning 
hoort daarbij? 
Antwoord: Dit kan niet meer onder de huidige wet worden opgepakt, maar dient al onder de 
omgevingswet opgepakt te worden.  
 
- Bent u er mee dat een er voor 1 januari 2023 een ontwerp geurverordening ter 
inzage gelegd kan- en moet worden om uiterlijk in 2023 een raadsbesluit te kunnen 
nemen over een mogelijke bijstelling van de gemeentelijke geurnormen en het 
gemeentelijk geurbeleid 
Antwoord: Nee, de noodzaak om voor 1 januari een ontwerp geurverordening ter inzage te 
moeten hebben liggen onderschrijven we niet. Het proces om te komen tot een nieuwe 
geurverordening is afhankelijk van de uitkomst evaluatie geurbeleid, om al vooruitlopend op 
de uitkomst een nieuwe geurverordening op te stellen suggereert dat een evaluatie niet 
nodig was, maar dat er een nieuwe geurverordening nodig is. Wanneer de evaluatie 
aantoont dat een bijstelling nodig geacht wordt, dan zal het proces tot aanpassen 
geurverordening opgestart en afgerond kunnen worden. 
 
- Wat zijn de consequenties voor de gemeente Gemert-Bakel en de gemeentelijke 
geurnormen van de uitspraak van de rechtbank van Den Haag van 14 september jl. 



waarin de rechter constateert dat burgers onvoldoende beschermd worden tegen 
zeer ernstige geurhinder? Zie uitspraak rechtbank Den Haag en het artikel van 
Zembla. 
Antwoord: Voor zover de uitspraak nu bekend is, heeft deze geen directe consequentie voor 
onze gemeente.  
 
Uitspraak rechtbank Den Haag: 
ECLI: NL:RBDHA:2022:9119 - Rechtbank Den Haag, 14-09-2022 
https://uitspraken.rechtspraak.nl/inziendocument?id=ECLI:NL:RBDHA:2022:9119 
 
Artikel Zembla: https://www.bnnvara.nl/zembla/artikelen/rechter-staat-
beschermtburgers- 
onvoldoende-tegen-stank 
 
Graag zien wij onze vragen vraag voor vraag beantwoord en voorzien van een duidelijke 
onderbouwing. 
 
Met vriendelijke groet, 
Jan Vroomans 
Raadslid Politiek op Inhoud 




